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Obec informuje
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Úvodńık 1

Vážeńı spoluobčané,

do rukou se Vám dostává daľśı vydáńı Kvasinského zpravodaje. I tentokrát
na mne zbyl úkol zaplnit tuto stránku úvodńım slovem, i když bych si uměl
představit právě v tento čas a na tomto mı́stě slova někoho jiného. Vždy obdi-
vuji autory, kteř́ı s bravurou a lehkost́ı dokáž́ı rozvinout myšlenku a zaujmout
tak laskavého čtenáře. Bohužel to neńı rozhodně můj př́ıpad a tak doufám, že i
tentokrát moje úvodńı slovo přetrṕıte.

V souvislosti s rozvojem závodu Škoda Auto, a.s. se vláda ČR zavázala
podpořit infrastrukturu našeho regionu necelou miliardou Kč v letech 2005-07.
Proto uvnitř zpravodaje přináš́ıme přehled čerpáńı části této dotace v minulém
roce. Často se také v této souvislosti hovoř́ı o výstavbě nových byt̊u. Byty z
této dotace postavit nemůžeme, ale obec může část těchto prostředk̊u vynaložit
na projektovou př́ıpravu a základńı technickou vybavenost(ZTV) pro výstavbu
byt̊u, což se také děje. S daľśı možnost́ı, jak źıskat bydleńı v Kvasinách, přǐsla
firma BW-stavitelstv́ı s.r.o.. Tuto informaci najdete také uvnitř zpravodaje.

Přǐsel nám dopis, který otiskujeme v p̊uvodńım zněńı. Je to problém, který
zastupitelé znaj́ı z jednáńı ZO a který, obávám se, neńı dosud vyřešen. Na za-
stupiteĺıch nyńı asi bude konečně zjistit, kde je pravda.

O tom, jaká omezeńı pro motorová vozidla představuje dopravńı značeńı
obytná zóna, jsme již v našem zpravodaji psali. Bohužel, někteř́ı řidiči stále tato
dopravńı značeńı nerespektuj́ı! Osobně se často setkávám v obytné zóně s ne-
dodržováńım rychlosti nebo i s nákladńımi automobily. V samostatném př́ıspěvku
přináš́ıme postřeh daľśıho občana toto téma.

Revoluce ve veřejné dopravě na Rychnovsku, tak zněj́ı některé titulky novi-
nových zpráv, které informuj́ı o těchto radikálńıch změnách. Protože patř́ım k
těm, kteř́ı veřejnou dopravu využ́ıvaj́ı poměrně často, tyto změny jsem poćıtil
také. V mém př́ıpadě to nebyly bohužel změny k lepš́ımu, ale určitě tento nový
systém nezavrhuji. V současnosti jde sṕı̌se o to systém připomı́nkovat(na obecńıch
úřadech, nebo př́ımo u společnosti OREDO), nebot’ nikdy nic nového neńı bez
chyb. Proto jsme také určité mı́sto v našem zpravodaji vyhradili informaćım
źıskaným z internetových stránek této společnosti, kde se každý může dozvědět
v́ıce.

Věděli jste, že v Kvasinách máme kromě sboru dobrovolných hasič̊u (SDH
sportovńı i ”klasičt́ı”) a zvláštńı zásahové jednotky, také SDH Škoda Auto? Právě
o této jednotce ṕı̌se A. Vavera v souvislosti se žádost́ı o př́ıspěvek na nákup vozidla
pro tuto jednotku.

Nakonec mi dovolte Vám všem popřát pevné zdrav́ı, hodně osobńıch úspěch̊u
a spokojenosti po celý rok 2006. -vk-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 32/2005
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Zápisy ze zasedáńı zastupitelstva

Zápis
z 21. zasedáńı Obecńıho zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 19. 9. 2005

Mı́sto konáńı: Kulturńı d̊um Kvasiny
Termı́n: 19. 9. 2005 v 17.00 hodin
Př́ıtomno: 8 člen̊u obecńıho zastupitelstva
Nepř́ıtomni: J. Novotný, Ing. V. Brandejs, V. Pavel, Vl. Š́ıla
Omluveni: Ing. Z. Škop, Ing. I. Ešpandr, Ing. Z. Berák
Jednáńı ř́ıdil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedáńı zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecńıho zastupitelstva přiv́ıtal
a konstatoval, že sch̊uze je usnášeńı schopná nadpolovičńı většinou všech člen̊u
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešńıho jednáńı je určena pańı Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složeńı: J. Krucká, Mgr. Vl. Kalous
Zápis z jednáńı ověř́ı: L. Bárta, J. Štěpánek

1. Sschváleńı programu

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bod̊u. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomı́nky. Připomı́nky nikdo žádné neměl.
Usneseńı: ZO schvaluje program zasedáńı
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

2. Kontrola minulého usneseńı

Starosta přečetl usneseńı z minulého zasedáńı konaného dne 22. 6. 2005. U
jednotlivých bod̊u informoval zastupitele o jejich splněńı či kroćıch, které jsou k
tomu učiněny. K usneseńı, které se týkalo umı́stěńı dětského hřǐstě mı́sto bývalých
paṕırenských hal, starosta sdělil, že se po poradě s Městem Solnice jev́ı jako ne-
vhodněǰśı pozemek, který lež́ı proti firmě Alfa. Tento pozemek slouž́ı z části
jako parkovǐstě pro osobńı vozidla zaměstnanc̊u firmy, a proto v současné době
prob́ıhaj́ı jednáńı o jeho částečné uvolněńı. Pozemek bývalých paṕırenských hal,
který vlastńı firma Škoda auto měl být upraven na parkovǐstě. Tento záměr však
vzala firma Škoda auto zpět. U bodu, který se týkal prodloužeńı záruky na by-
tovky č.p. 343 a 344 starosta oznámil, že obdržel od vedeńı VCES Olomouc na
naši žádost odpověd’. V dopise je uvedeno, že na reklamačńı vady, na které bylo
řádně upozorněno v záručńı době, plat́ı záruka i nadále do jejich odstraněńı.
Opravy proto stále prob́ıhaj́ı. Kopii tohoto dopisu obdrželi všichni zastupitelé
i vedeńı bytového družstva Kvasiny Střed. Dále starosta upozornil, že usneseńı
č. 20/227 bylo pozměněno. Důvodem bylo, že odkup pod silnićı II/321 žádala

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 32/2005
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SUS RK, ale pouze jako zprostředkovatel pro Krajský úřad Královéhradeckého
kraje. V usneseńı muśı být tedy uvedeno, že prodej tohoto pozemku je pro KÚ
Královéhradeckého kraje. Usneseńım č. 20/237 byla zrušena objednávka na zho-
toveńı schodǐstě firmou Stofi za požárńı zbrojnićı. Dopis na zrušeńı objednávky
byl odeslán, avšak schodǐstě bylo v krátké době po zasedáńı ZO za požárńı zbroj-
nici umı́stěno. V porovnáńı s nab́ıdkou má ale méně schod̊u než bylo navrženo.
Z tohoto d̊uvodu je nutné dále jednat o ceně.
Usneseńı: ZO bere na vědomı́ kontrolu minulého usneseńı
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy
Usneseńı: Z d̊uvodu okamžitého zhotoveńı schod̊u firmou Stofi bere ZO odstou-
peńı od objednávky zpět. Pověřuje stavebńı a revizńı komisi posouzeńım nab́ıdky
se skutečnost́ı a aby rozhodla o rozd́ılu ceny. Závěr komise bude předložen radě
na ř́ıjnovém zasedáńı.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

3. Schváleńı výjimky z počtu žák̊u v ZŠ Kvasiny

Vzhledem k tomu, že se několik rodin z obce odstěhovalo, chyb́ı v současné
době v ZŠ Kvasiny 5 žák̊u. Podle výpočtu MěÚ v Rychnově n. Kn. Odboru
školstv́ı čińı rozd́ıl na mzdových prostředćıch do 31. 12. 05 - 44.615,– Kč a od
1. 1. 06 do 30. 6. 05 - 89.228,– Kč.
Usneseńı: ZO schvaluje výjimku z počtu žák̊u v ZŠ Kvasiny na rok 2005/2006.
ZO se zároveň zavazuje uhradit rozd́ıl chyběj́ıćıch finanćı na rok 2005.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

4. Schváleńı smlouvy na výstavbu školńıho hřǐstě

Starosta zastupitele informoval o schváleńı dotaćı na hřǐstě ZŠ Kvasiny. KÚ
schválil dotaci z programu obnovy venkova v částce 97 tis. Kč. Obec obdržela na
výstavbu celkem 3 nab́ıdky: Reming 667 tis., Stamont 704 tis., Urban 695 tis.
Rada doporučila ke schváleńı firmu Reming. Firma již dělala v obci volejbalové
kurty, jako subdodavatel firmy Stamont.
Usneseńı: ZO schvaluje předloženou smlouvu o d́ılo s firmou Reming na výstavbu
celého školńıho hřǐstě za cenu 667.129,– Kč. Pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

5. Schváleńı smlouvy o d́ılo na urbanistickou studii lokality ”Zámecká
ulice”

Starosta rozdal všem zastupitel̊um mapu, na které byla zakreslena situace v
lokalitě ”Zámecká ulice”. Mapa je rozdělena na části A,B,C a D. Na část A byla
již dokumentace zpracována. Firma A91 nab́ıźı zpracovat dokumentaci na část
B a C. Část D bude zpracována pouze jako výhled do budoucna. Studie by měla
obsahovat rozparcelováńı územı́, komunikace a inženýrské śıtě. Tato studie by
měla pak sloužit jako podklad pro zpracováńı stavebńı dokumentace. Mapa bude
součást́ı zápisu.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 32/2005
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Vzhledem k tomu, že zastupitelé neměli k tomuto tématu dostatek informaćı,
bylo rozhodnuto přesunou bod k výkup̊um pozemk̊u pro ZTV z bodu 9 do bodu
5.

Starosta informoval, že záměrem obce je vykoupit pozemky v lokalitě ”Zámecká
ulice” a ”Nad Lomem”, kde by měly vzniknou stavebńı parcely. Na tento záměr
vláda schválila dotaci ve výši 31.800 tis. Kč a 31.200 tis. Kč. Zámecká ulice by
měla být vystavěna v roce 2006 a 2007. Lokalita Nad Lomem v roce 2007 a 2008.
Pozemky muśı být v současné době vykoupeny z obecńıho rozpočtu.
Usneseńı: ZO schvaluje jednat s majiteli pozemk̊u o možnosti výkupu pozemk̊u
pro ZTV v lokalitě ”Zámecká ulice” a ”Nad Lomem”. V př́ıpadě dohody s
vlastńıky navrhuje sepsat kupńı smlouvy a připravit je k odsouhlaseńı na př́ı̌st́ım
zasedáńı ZO.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy
Usneseńı: ZO schvaluje smlouvu o d́ılo na studii lokality ”Zámecká ulice” za
cenu 89.845,– Kč s firmou A91. Starostu pověřuje podpisem smlouvy.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

6. Schváleńı dotaćı od Královéhradeckého kraje
Starosta informoval, že Královéhradecký kraj schválil pro obec Kvasiny dotaci

ve výši 97 tis. Kč na školńı hřǐstě ZŠ v Kvasinkách a 145 tis. Kč na zhotoveńı
územńıho plánu.
Usneseńı: ZO schvaluje př́ıjem dotaćı od krajského úřadu Královéhradeckého
kraje na školńı hřǐstě a územńı plán ve výši 97 a 145 tis. Kč.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

7. Schváleńı počtu člen̊u HIK
Na doporučeńı rady by měla být hlavńı inventarizačńı komise rada a předsedou

p. Ing. Brandejs, který dělá předsedu kontrolńıho a revizńıho výboru. Vzhledem
ke špatným zkušenostem s inventurami z minulého roku by bylo dobré vyhlásit in-
ventury k dř́ıvěǰśımu datu. Bylo proto dohodnuto vyhlásit inventury k 30.11.2005
s uzávěrkou k 31. 12. 2005.
Usneseńı: ZO schvaluje radu jako HIK v počtu 5 člen̊u. Inventura proběhne k
30. 11. 2005.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

8. Schváleńı úprav rozpočtu
Úpravy rozpočtu se týkaj́ı již zde výše uvedených akćı: dotace na školńı hřǐstě,

územńı plán a studie lokality ”Zámecká ulice”. Na základě upozorněńı auditu bylo
doporučeno schválit dotace na hypotéku na byty ve výši 37.247,– Kč/měs.
Usneseńı: ZO schvaluje úpravu rozpočtu dle odsouhlasených položek v pr̊uběhu
jednáńı. Bere na vědomı́ př́ıspěvky z dotace na hypotéku na výstavbu byt̊u ve
výši 37.247,– Kč/měs. Pověřuje správce rozpočtu zapracováńım těchto změn do
rozpočtu obce.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 32/2005
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9. Různé záležitosti obce

Informace k podpoře vlády na PZ Starosta zastupitele informoval o podpoře
vlády,která schválila na PZ 941 mil. Kč. Tato dotace má být rozdělena do odvětv́ı:
Doprava
Technická infrastruktura, ČOV
Bydleńı
Školstv́ı
Dotace Orlické nemocnici
PZ Solnice Kvasiny

Starosta byl jmenován členem komise na Krajském úřadě v Hradci Králové,
která se bude zabývat rozděleńım výše uvedených finanćı.
Usneseńı: ZO bere na vědomı́ rozděleńı státńı dotace na jednotlivé požadavky
uznané vládou, viz. tabulka v př́ıloze
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

Rozhodnut́ı o daru za brigádnické hodiny SDH v r. 1998

Starosta připomenul současný stav: o povodńıch v r. 1998 dobrovolńı hasiči
odpracovali určité hodiny, které byly následně vyč́ısleny pro pojǐst’ovnu ve výši
25 tis. Kč. Tuto částku pojǐst’ovna zaplatila jako úhradu za poškozený majetek.
Těmito penězi se přispělo na nákup haśıćı cisterny, která byla letos prodána.
V současné době hasiči požaduj́ı vyplatit výše uvedené peńıze zpět. Z účetńıho
hlediska lze tyto peńıze přiznat pouze formou daru celému sdružeńı.

K tomuto tématu se nadále vyvinula dlouhá diskuse, ve které padly dva
návrhy:
- peńıze vyplatit, ale nebýt tak vstř́ıcńı, až bude SDH př́ı̌stě žádat, nebo
- peńıze nevyplácet a být nadále nakloněni peńıze pro SDH schvalovat.

V době povodně pracovali občané Kvasin na odstraňováńı následk̊u nezǐstně.
V př́ıpadě, že by např. Oľsinu hasiči neuklidili, udělali by to zadarmo vojáci.
Nakonec bylo dohodnuto přesunou tento bod na př́ı̌st́ı jednáńı, až se zúčastńı i
zastupitelé, kteř́ı jsou členové SDH.

Cenové nab́ıdky na zastávky u ÚSP Kvasiny

Starosta informoval, že na zhotoveńı zastávek jsou vypracovány 2 nab́ıdky,
které se pohybuj́ı okolo 1 milionu korun. Zastávky budou zhotoveny až po vy-
budováńı ČOV. Projekty i nab́ıdky jsou k nahlédnut́ı v kanceláři OÚ. A vyzval
zastupitelé k jejich prohlédnut́ı.

10. Diskuse

Do diskuse se zapojil pan Baran, který opět upozornil na záplavovou oblast
na kopci. O vyřešeńı této situace žádal již několikrát a stále obec situaci neřeš́ı.
Zhotovené obrubńıky celou situaci ještě zhoršily a jemu při větš́ım dešti teče do
domu voda.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 32/2005
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Usneseńı: ZO schvaluje objednáńı projektové studie na rekonstrukci kanalizace
v ulici Nad Mlýnem až k Nezkusil̊um do konce listopadu
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy

Dále upozornil na velkou skladku v lese okolo které se šlo při nočńı hře, kte-
rou pořádala kulturńı komise. Pan starosta mu odpověděl, že se o skládce v́ı, ale
pozemek je soukromý. Lidé ze zahrádek tuto skládku využ́ıvaj́ı jako kompost,
přestože obecńı kompost je pro všechny občany Kvasiny zř́ızen u zahrádek ve-
dle ÚSP v Kvasinách. Daľśı připomı́nka p. Barana byla k nepořádku po psech.
Stěžoval si na neukázněnost lid́ı, kteř́ı chod́ı venčit své psy k zahrádkám soused̊u.

Pan Kuľstejn upozornil na d́ıry na silnici u Drašarových. Pan starosta mu na
to odpověděl, že tyto d́ıry musej́ı opravit Drašarovi. Škoda Auto a.s. tam povede
př́ıpojku na vodu a cesta bude brzy rozkopaná ještě v́ıc. Po skončeńı těchto praćı,
bude dáno vše do pořádku.

Pańı Krucká měla dotaz, zda by mohly být po obci rozmı́stěny kontejnery na
paṕır. Základńı škola sice paṕır sb́ırá, ale pouze jednou do roka. Bylo dohodnuto,
že budou zakoupeny 3 kontejnery na paṕır, které budou umı́stěny k Soudku,
k Obecńımu úřadu a ke Konzumu. Dále byla navržena možnost sběru starého
paṕıru v ZŠ dvakrát do roka.

Daľśım tématem diskuse byla výstavba přeložky II/321. Pańı Krucká a s p.
Vaverou se ptali na smysl této výstavby a zd̊uraznili, že plánovaná výstavba
obci nic pozitivńıho nepřinese a lidé s ńı nesouhlaśı. Pan starosta uvedl, že tato
přeložka je podle územńıho plánu a byla schválena v roce 2001. Nadále se o ńı
může jednat v návrhu nového územńıho plánu.

Daľśı otázky neměl nikdo žádné, proto starosta poděkoval všem př́ıtomným
za účast a zasedáńı ve 20.50 hod ukončil.

Zápis
z 22. zasedáńı Obecńıho zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 14. 11. 2005

Mı́sto konáńı: Kulturńı d̊um Kvasiny
Termı́n: 14. 11. 2005 v 18.00 hodin
Př́ıtomno: 10 člen̊u obecńıho zastupitelstva
Nepř́ıtomni: Berák Z., Brandejs V., Klapalová H., Novotný J., Pavel V. Jednáńı
ř́ıdil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedáńı zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecńıho zastupitelstva přiv́ıtal
a konstatoval, že sch̊uze je usnášeńı schopná nadpolovičńı většinou všech člen̊u
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zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešńıho jednáńı je určena pańı Krucká.
Návrhová komise je určena ve složeńı: J. Štěpánek, V. Kuľstejn
Zápis z jednáńı ověř́ı: L. Bárta, L. Š́ıla

1. schváleńı programu
Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bod̊u. Poté vyzval

členy, aby vznesli připomı́nky. Připomı́nky nikdo žádné neměl.
Usneseńı: ZO schvaluje program zasedáńı
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy

18.15 hod př́ıchod p. Škopa
2. kontrola minulého usneseńı

Starosta přečetl usneseńı z minulého zasedáńı konaného dne 19.9.2005. U
jednotlivých bod̊u informoval zastupitele o jejich splněńı či kroćıch, které jsou k
tomu učiněny.
Usneseńı: ZO bere na vědomı́ kontrolu minulého usneseńı
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy, hlasováńı se zdržel: Ing. Škop

3. Schváleńı výkupu pozemku
Návrh kupńı smlouvy na výkup pozemku od Martincových ze Solnice v loka-

litě ”Zámecká“ měli zastupitelé předem k dispozici k nahlédnut́ı.
Usneseńı: ZO schvaluje kupńı smlouvu na výkup pozemku od Martinc̊u dle GP.
Pověřuje radu, aby na př́ı̌st́ım jednáńı ve smlouvě upřesnila:
1) postup při likvidaci stavby na pozemku
2) rozděleńı platby kupńı ceny na 50% při podpisu a 50% při vkladu
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

4. Schváleńı p̊ujčky FRB
Žádost o p̊ujčku z Fondu rozvoje bydleńı si podalo Společenstv́ı vlastńık̊u č.p.

260 a 261. Peńıze z p̊ujčky budou využity na výměnu oken.
Usneseńı: ZO schvaluje p̊ujčku Společenstv́ı vlastńık̊u č.p. 260 a 261 na rozvoj
bydleńı ve výši 450.000,– Kč
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

5. Schváleńı smlouvy o d́ılo na urbanistickou studii lokality
”Bažantnice”

Pan Škop rozdal všem zastupitel̊um mapu, na které byla zakreslena situace v
lokalitě ”Bažantnice” a podal zprávu o jednáńı s architektem. Studie by měla ob-
sahovat rozparcelováńı územı́, komunikace a inženýrské śıtě. Tato studie by měla
pak sloužit jako podklad pro zpracováńı stavebńı dokumentace. Pan Kuľstejn
měl dotaz na cenu studie lokalit ”Zámecká” a ”Bažantnice”. Při porovnáváńı se
konstatovalo, že uvedené ceny studii obou lokalit jsou téměř stejné.
Usneseńı: ZO schvaluje smlouvu o d́ılo na urbanistickou studii lokalita ”Bažantni-
ce” vypracovanou architektem Starčevičem. Pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy
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6. Schváleńı převodu pod́ılu za CAS 25 pro SDH Kvasiny

Znovu se projednával požadavek člen̊u SDH o vyplaceńı pod́ılu z prodeje CAS
25. SDH Kvasiny neuvedlo, jak bude finančńıho daru využito.
Usneseńı: ZO schvaluje darovaćı smlouvu pro SDH ve výši 21.400,– Kč. Smlouva
bude podepsána po doplněńı údaje o konkrétńım použit́ı daru.
Hlasováńı: 7 člen̊u hlasovalo pro, hlasováńı se zdrželi: Krucká, Bárta, Ulrich

Usneseńı nebylo přijato.

7. Schváleńı daru na nákup Škody 1203 pro SDH Škoda Auto

Pan Vavera seznámil př́ıtomné podrobně s praćı dobrovolných hasič̊u Škoda
Kvasiny. Maj́ı jasný záměr k využit́ı daru.
Usneseńı: ZO schvaluje dar na nákup auta Škoda 1203 pro SHD Škoda Auto ve
výši 4.000,– Kč
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy, hlasovańı se zdržel: A. Vavera

8. Schváleńı úprav rozpočtu

Úpravy rozpočtu se týkaj́ı již zde výše projednávaných bod̊u sch̊uze.
Usneseńı: ZO schvaluje úpravu rozpočtu dle projednáváńı na dnešńım zasedáńı.
Pověřuje správce rozpočtu úpravou rozpočtových položek
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

9. Různé záležitosti obce

Schváleńı člena do školské rady

V otevřené diskusi nepadl žádný návrh. Pan starosta navrhl za Obec pańı
Marii Šremrovou.
Usneseńı: ZO schvaluje jako člena školské rady za Obec pańı Marii Šremrovou
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 8 hlasy, hlasováńı se zdržel: p. Škop, p. Kalous

Žádost Obce o převod pozemk̊u od Pozemkového fondu

Po diskusi k tomuto tématu, zda je účelné žádat PF o bezúplatný převod
malých pozemk̊u, o které se bude muset Obec starat, bylo dohodnuto o pozemky
požádat.
Usneseńı: ZO schvaluje podáńı žádosti o bezúplatný převod pozemk̊u na ka-
tastrálńım územı́ Kvasiny. Pověřuje starostu odesláńım žádosti.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy, hlasováńı se zdržel: p. Štěpánek

Projednáńı předáńı majetku do správy VSCS

Usneseńı: ZO schvaluje předáńı majetku obce do správy Vodovodńıho svazu
Ćısařská studánka, viz. předávaćı protokol
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

10. Diskuse
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Do diskuse se zapojil pan Kuľstejn, který požaduje zveřejňovat zprávy o
činnosti organizaćı a spolk̊u ve Zpravodaji nejméně jednou do roka. Druhý do-
taz p. Kuľstejna se týkal výstavby byt̊u v obci. Odpov́ıdal pan Ing. Ešpandr.
Na Obec si může každý, kdo má zájem, podat žádost o byt. Obec nebude sama
stavět, protože nemá na výstavbu peńıze. Pokud by se sešlo hodně zájemc̊u, může
se vytvořit družstvo a požádat o stavbu firmy, které budou schopny celou akci
zainventovat.

Pan Vavera Alois měl dotaz na opravy špatných komunikaćı a chodńık̊u v obci.
Starosta odpověděl, že povrchy komunikaćı budou opravovány až po investićıch
do kanalizačńıch a vodovodńıch śıt́ı v rámci ČOV, která se bude realizována v
roce 2006 až 2007. Druhý dotaz p. Vavery se týkal veřejné dopravy (autobus, vlak)
a d̊uvodu rušeńı některých spoj̊u do RK. Odpověd’ pana starosty: od 11. 12. 2005
na územı́ okresu Rychnov n. Kn. bude fungovat integrovaný dopravńı systém s
propojeńım a návaznost́ı všech dopravc̊u při použit́ı jedné j́ızdenky.

Pan Horák z firmy AQUA RK upozornil, aby při budováńı nové kanalizačńı
śıtě byl sledován ohled na stávaj́ıćı vodovodńı řád s t́ım, že bude-li zjǐstěn jeho
špatný stav, bude nutné provést opravu dř́ıve něž bude nová silnice.

Pan Beneš se ptal na podmı́nky při napojeńı na novou kanalizaci. Pan starosta
odpověděl, že při jednáńı s projektantem ČOV se zeptaj́ı na přesné podmı́nky
připojeńı. Pro občany bude výsledek zveřejněn v př́ı̌st́ım Zpravodaji.

Pan Škop žádá o opravu dopravńıch značek na obecńıch komunikaćıch. Na
horńı cestě u školy je nutné účinně omezit rychlost a vyřezat zeleň a omezit
rychlost od Kociánu dol̊u.

Pan Baran sdělil, že kv̊uli daľśı výstavbě závodu Škoda Auto nejde domácnost-
em bĺızko závodu televize. Bude za všechny postižené jednat Obec? Starosta
odpověděl, že bude. Dále se pan Baran zeptal, jsou-li známé výsledky měřeńı
hluku ze závodu Škoda Auto. Pan starosta uvedl, že několikrát upomı́nal zástupce
Škoda Auto, aby tento materiál obci poskytli. Bohužel konkrétńı osoby tyto údaje
nejsou ochotny předat. Starosta sĺıbil, že firmu znovu vyzve k předáńı doklad̊u.

Pan Vavera ml. se zeptal, jak pokračuje výstavba protihlukového valu. Pan
starosta odpověděl, že val je tvořen drátokoši obsypávanými zeminou. V současné
době se prováděj́ı dokončovaćı práce na úpravě svah̊u, na nichž bude pokračovat
výstavba protihlukové stěny. Pan Vavera dále navrhl, aby se v Kvasinách po-
stavilo nákupńı centrum. Tento problém je řešen v rámci studie zástavby územı́
dvou lokalit v Kvasinách.

Pan Vavera dále upozornil na to, že obci hroźı pokuta, nebot’ obec je povinna
mı́t podle zákona 247 zásahovou požárńı jednotku. Zat́ım je jej́ı zř́ızeńı nejasné.
Pan starosta odpověděl, že zřizovaćı listina JSDH byla schválena na jednom z
minulých zastupitelstev. Bohužel, ani po výzvě k podpisu, která byla učiněna
už v r. 2003 přes starostu SDH Kvasiny, nedošlo s navrženými členy k dohodě
o členstv́ı. Na radě je stále řešeno jak bude prob́ıhat odměňováńı jednotlivých
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člen̊u.
Daľśı otázky neměl nikdo žádné, proto starosta poděkoval všem př́ıtomným

za účast a zasedáńı ukončil.

Z činnosti kulturńı komise

Kulturńı komise svou činnost v
tomto roce ukončila jako každý rok
oslavou Mikuláše a Vánoc. 4. prosince
odpoledne se již tradičně rozdáváńı
dárk̊u Mikulášem, anděly a čerty
vydařilo. Za úspěch zábavného odpo-
ledne v kulturńım domě vděč́ıme hlavně
rodinám Rýdlových a Krouĺıkových.
Také Vánoce jsou časem dárk̊u a
radosti. Pěkný dárek připravily pro
všechny kvasinské občany děti drama-
tického kroužku zdeǰśı školy, který vede
pańı učitelka Krucká. 18. prosince od-
poledne zahrály a zazṕıvaly, jak šli
pastýři do Betléma. Muśıme ocenit je-
jich obětavost a ochotu vstávat celý
posledńı týden před vystoupeńım už
v šest hodin ráno, aby byly v sedm
hodin ve škole na zkoušce. V sobotu
odpoledne bez reptáńı mrzly na ge-
nerálńı zkoušce před novými mikro-
fony. Je třeba také poděkovat rodič̊um
těchto 17 dět́ı. V předvánočńım shonu
vzali na sebe ještě starost s časným
vstáváńım dět́ı a př́ıpravou kostýmů na
představeńı.

Chci ještě poděkovat daľśım, kteř́ı
pomohli s př́ıpravou představeńı. Pańı
učitelce Podstavkové, která nacvičila s
dětmi koledy, Tarantovým za př́ıpravu
kulis a scény, pán̊um Dostálovi, Martin-
covi a Vuršrovi za kvalitńı ozvučeńı. Za
starost o živá zv́ı̌rátka panu Štěpánovi,

panu Vuršrovi a panu J. Pavlovi.
Poděkováńı patř́ı také všem člen̊um
kulturńı komise, kteř́ı vyzdobili v neděli
dopoledne sál kulturńıho domu a po-
zvali šikulky, aby se pochlubily svými
výrobky na výstavě nebo v prodeji. Od-
poledne dostalo slavnostńı ráz, protože
pańı Novotná přivedla rodinu Fian-
dovu, která krásně zṕıvala a hrála
vánočńı ṕısně.

Pańı Tarantová a pańı Novotná na-
pekly vánočńı dobr̊utky. Možná, že
se dostalo i na vás a také jste
ochutnali. Pro ty, kteř́ı neochutnali,
pośıláme osvědčený recept na jablkové
koláčky: rozváĺıme těsto vypracované
ze čtvrt kila mouky, čtvrt kila tvarohu,
čtvrt kila másla. Plát rozkráj́ıme na
čtverečky a do každého čtverečku za-
baĺıme čtvrt jablka. Pečeme, pocukru-
jeme. Za všechny členy kulturńı komise
přeji občan̊um Kvasin hezké Vánoce a
št’astné vykročeńı do nového roku 2006.

-jk-

SDH Škoda Kvasiny

Jednotka byla založena v roce 1953
jako podnikový sbor, který zajǐst’uje
požárńı ochranu a poskytuje zdravotńı
pomoc v závodě i mimo závod.

V současné době má členskou
základnu v počtu 32 osob, výjezdové
družstvo je desetičlenné. Jednotka stále
zajǐst’uje doplňováńı směny HZS pod-
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niku ŠKODA AUTO KVASINY, který
vznikl v roce 2000 v závodě v sou-
vislosti s novou výstavbou rozš́ı̌reńı
závodu. Členové SDH se aktivně
účastńı výjezd̊u požárńı techniky v
závodě a na požádáńı OPIS RK i mimo
areál Škoda Auto, naposled jsme vy-
jeli 2. 12. 2005 na požár Alfy Solnice.
Hasiči zasahuj́ı v pr̊uběhu roku asi 270x
v areálu závodu a 30x mimo závod a
se sanitńım vozidlem poskytli pomoc ve
130 př́ıpadech.

Členové SDH ŠKODA se účastnili
záchranných a likvidačńıch praćı při
povodni v roce 1998 v obci Kvasiny,
kde prováděli čǐstěńı a odčerpáváńı
sklep̊u, studńı, myt́ı silnic, čǐstěńı koryt
řeky a dále na korytu řeky pomáhali v
obci Solnice a Čerńıkovice. Důkazem je-
jich práce jsou nesčetná oceněńı a t́ım
největš́ım pro sbor bylo uděleńı tř́ı me-
daiĺı za záchranu lidských život̊u, které
byly předány př́ımo ministrem vnitra
ČR.

Současné době jednotka SDH
ŠKODA nevlastńı žádné vozidlo a s
nár̊ustem počtu hasič̊u v jednotce a
rozsahem školených činnost́ı vznikla
potřeba pro vozidlo, které převeze
alespoň osm lid́ı najednou. Bude
využ́ıváno pro školeńı a výcvik jed-
notky, při přesunu do proti- plynového
polygonu, výcvik lezecké skupiny a
sportovńı př́ıpravě družstva. Použ́ıvat
se bude i jako dopravńı automobil na
závody požárńı ochrany v rámci soutěž́ı
Sdružeńı hasič̊u Čech, Moravy a Slez-
ska.

Lze jej použ́ıvat i pro ostatńı okolńı
sbory v př́ıpadě potřeby přesun větš́ıho
počtu lid́ı, protože pomoc okolńım

sbor̊um a organizaćım byla a je brána
vždy jako samozřejmá.

Aleš Vavera, starosta sboru

Své ANO si řekli

Od vydáńı minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Dokulil Oldřich a
Provazńıková Eva, Ošmera Pavel a
Danielisová Renata Přejeme Vám
hodně zdrav́ı, radosti, dostatek lásky a
vzájemné úcty, abyste i těžkosti života
dokázali překonat.

Vı́táme

V uplynulých měśıćıch se do naš́ı
obce narodili tito občánci: Moravcová
Natálie, Mertĺık Václav, Grabmülerová
Aneta, Nosek Lukáš, Gunar Alexandr a
Locker Ondřej.

Novým občánk̊um přejeme do
života hodně štěst́ı a št’astným rodič̊um
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážeńı čtenáři, ve společenské
rubrice pravidelně blahopřejeme
všem našim spoluobčan̊um, kteř́ı v
př́ıslušném obdob́ı dosáhli věku 70 let
a v́ıce. Pokud si někdo nepřeje být zde
uveden, necht’ nám to prośım oznámı́,
jinak vycháźıme z údaj̊u evidence oby-
vatel vedeném na obecńım úřadě.

V následuj́ıćıch měśıćıch oslav́ı nebo
oslavili své narozeniny tito naši spo-
luobčané:
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Leden

Roźınková Marie 79 let
Vašátko Josef 75 let
Hofman Josef 74 let
Zimová Helena 71 let

Únor

Krajňák Štefan 84 let
Černá Anežka 78 let
Niederle Bedřich 76 let
Škodová Jarmila 75 let
Horák Ladislav 74 let
Hartman Jan 73 let
Seibert Miroslav 73 let
Hovorková Marie 71 let
Kocián Frantǐsek 71 let
Novotný Jǐŕı 71 let
Hartmanová Věra 70 let
Thér Zdeněk 70 let

Březen

Červinková Marie 83 let
Majzner Miroslav 83 let
Matoušová Květoslava 82 let
Vašata Jaroslav 81 let
Fryčová Věra 81 let
Hvězda Josef (DPS) 81 let
Kohout Miroslav 81 let
Leden Zdeněk 80 let
Holoubek Josef 79 let
Plǐstilová Milada 78 let
Wimmrová Julie 78 let
Růžičková Milada 78 let
Heimová Frantǐska (DPS) 77 let
Řežábek Karel 75 let
Piskorová Jǐrina 74 let
Matuška Josef 73 let
Gunarová Anna 72 let
Petř́ıková Marie 71 let
Net́ık Zdeněk 71 let
Pavel Jǐŕı 70 let

Všem přejeme pevné zdrav́ı a hodně
duševńı pohody do daľśıch let.

-jk-

Členové kulturńı komise přijdou
s malým dárkem osobně poblahopřát
občan̊um, kteř́ı v tomto roce slav́ı 70,
75, 80 a 85 let. Občany, kterým je v́ıce
než 85 let, navštěvujeme každý rok. Po-
kud si někdo nepřeje osobńı návštěvu,
necht’ to oznámı́ na obecńım úřadě.

Vzpomı́náme

Hrdličková Božena zemřela v
nedožitých 88 letech. Mazoch Bohuslav
ÚSP, zemřel ve 47 letech. Pischel Jǐŕı
zemřel v 65 letech.

Vážeńı poz̊ustaĺı, přijměte projev
hluboké soustrasti.

Prosba řidič̊um

V posledńıch letech v obci Kvasiny
vzniklo několik lokalit, které jsou podle
zákona č. 361/2000 §39 označeny do-
pravńı značkou ”Obytná zóna”. Někteř́ı
řidiči nejen že tuto značku nerespektuj́ı,
ale možná ani nevěd́ı, že existuje. Proto
jenom malá rekapitulace pro řidiče.
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Provoz v obytné a pěš́ı zóně §39

(1) Obytná zóna je zastavěná ob-
last, jej́ıž začátek je označen do-
pravńı značkou ”Obytná zóna” a ko-
nec je označen dopravńı značkou ”Ko-
nec obytné zóny”.

(5) V obytné zóně a pěš́ı zóně smı́
řidič jet rychlost́ı nejvýše 20 km/h.
Přitom muśı dbát zvýšené ohledupl-
nosti v̊uči chodc̊um, které nesmı́ ohro-
zit; v př́ıpadě nutnosti muśı zastavit vo-
zidlo.

Stáńı je dovoleno jen na mı́stech
označených jako parkovǐstě.

S dodržováńım posledńı věty od-
stavce 5 jsou největš́ı problémy. Pokud
řidič nechá odstavené vozidlo na komu-
nikaci, docháźı k následuj́ıćımu:

1. komunikace je tak úzká,že při
pr̊ujezdu daľśıho vozidla může
doj́ıt k poškozeńı obou vozidel

2. při hrańı dět́ı v obytné zóně může
doj́ıt k poškozeńı stoj́ıćıho vozidla

3. neńı možné zajistit pr̊ujezd
voz̊um, která provád́ı svoz od-

pad̊u (bud’ svoz neprovedou, nebo
riskuj́ı při pr̊ujezdu poškozeńı
okolńı nemovitosti)

4. při úklidu sněhu neńı možné
nepr̊ujezdnou komunikaci uklidit
a tud́ıž neńı zajǐstěna základńı
obslužnost obyvatel zóny

Proto prośım řidiče, aby se cho-
vali v těchto zónách tak, jak to uvád́ı
zákon, zejména dodržovali odstavec (5)
a neodstavovali svá vozidla na mı́stech,
která k tomuto účelu nejsou vyhrazena.

-pk-

Protihluková stěna

Jak si mnoźı z vás všimli, v seve-
rozápadńı části areálu závodu Škoda
Auto směrem k obytné zóně vyrostl
podél oploceńı protihlukový val. Aby
se předešlo zbytečným dohad̊um, tak
uvád́ıme některé základńı informace k
této stavbě.

Podle stanoviska k posouzeńı vliv̊u
provedeńı záměru ”Rozvoj závodu
Kvasiny ŠKODA AUTO a. s.” na
životńı prostřed́ı podle § 10 zákona č.
100/2001 Sb., o posuzováńı vliv̊u na
životńı prostřed́ı a o změně některých
souvisej́ıćıch zákon̊u (zákon o posu-
zováńı vliv̊u na životńı prostřed́ı), ve
zněńı zákona č. 93/2004 Sb., dále
jen ”zákon”, byla jedna z podmı́nek
souhlasného stanoviska realizace pro-
tihlukové stěny podél provozu logis-
tiky souvisej́ıćı s montáž́ı a protihlu-
kové clony, resp. př́ıpadné vybudováńı
protihlukového valu na západńı straně
závodu směřuj́ıćı k obytné zástavbě.
Na základě akustických měřeńı, která
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proběhla nejen v mı́stech nejbližš́ıch
k obytné zástavbě (mı́sta měřeńı byla
určena zástupci obce s výhledem
na předpokládané lokality pro obyt-
nou zástavbu a za účasti zástupc̊u
Občanského sdružeńı Kvasiny - Ev-
ropské śıdlo), byl vypracován projekt
protihlukové stěny a valu.

Protihlukový val je nakonfigurován
v délce cca 135 m do výšky cca 4-5 m
od úrovně okolńıho terénu vně závodu
v jehož horńı části je opěrná gabionová
zed’ (je vidět pouze v rohu oploceńı,
jinak je součást́ı valu). Celý val bude
celoplošně osázen dřevinami. Na tento
val bude ukotvena protihluková stěna.
Jedná se o dvouvrstvé betonové d́ılce
skládaj́ıćı se z neprozvučné desky, která
zároveň plńı statickou funkci a z ab-
sorpčńı vrstvy z profilovaného, meze-
rovitého Liaporbetonu, zajǐst’uj́ıćı vyso-
kou pohltivost zvuku. Obě vrstvy tvoř́ı
monolitický celek. Tyto d́ılce včetně so-
klového panelu budou tvořit cca 3m vy-
sokou protihlukovou stěnu. Tato stěna
bude prodloužena i za protihlukový
val v délce 24 m a bude vysoká cca
6m včetně soklového panelu. Dı́lce bu-
dou provedeny v barvě př́ırodńı šedá
s tzv. hrabanou strukturou. Celá pro-
tihluková clona bude ze strany obce
osázena poṕınavými rostlinami.

T́ımto opatřeńım by měly být
splněny nejen hygienické limity z hle-
diska akustické zátěže (vzniklé z pro-
vozu logistiky souvisej́ıćı z montáž́ı),
ale i podstatně sńıžen obtěžuj́ıćı faktor,
který obyvatele obytné zástavby v obci
ruš́ı. -pk-

Slovo senátorky

Miĺı spoluobčané,

čas let́ı jako voda
a než jsem se
nadála je polovina
mého senátorského
mandátu za mnou.
Možná je čas tro-
chu bilancovat. . .

Můj rozjezd v roli senátora byl asi
poněkud pomaleǰśı, ale ted’ už je nasto-
len určitý systém a režim a dá se ř́ıci,
že to funguje. Asi v́ıte, že svou obvodńı
senátorskou kancelář mám v Rychnově
nad Kněžnou. Tady zpravidla bývám
každé ponděĺı, někdy i pátek. Denně je
zde pak moje asistentka pańı Renata
Horáková . Pokud nás budete mı́t zájem
navšt́ıvit, doporučuji předem domluvit
termı́n a čas. Často totiž vyj́ıžd́ım ”do
terénu”, ale i na jednáńı na Krajské
úřady v Hradci Králové a Pardubićıch.
Volebńı obvod č. 48 je veliký, č́ıtá 136
obćı ve dvou kraj́ıch, na územı́ tř́ı
okres̊u (RK, PA a UO). Zhruba 2/3
obćı jsem již při r̊uzných př́ıležitostech
navšt́ıvila a do ostatńıch se chystám.
Jsem v úzkém kontaktu zejména se sta-
rosty, protože jejich práci rozumı́m a
oni zase většinou znaj́ı vaše potřeby,
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postřehy i připomı́nky. S vámi se pak
v́ıdávám o v́ıkendech na r̊uzných akćıch
ve vašich obćıch, na besedách apod.

V Praze v Senátu mám program
také nabitý: v úterý zasedaj́ı kluby
(mým klubem je Klub SNK), ale
účastńım se i jednáńı Spolku pro ob-
novu venkova či Komory malých obćı
při Svazu měst a obćı ČR, r̊uzných
seminář̊u a konferenćı apod. Středa
je vyhrazena jednáńım výbor̊u (jsem
členkou Ústavně právńıho výboru).
Ve čtvrtek (popř. i v pátek) bývá
plenárńı zasedáńı, které je vyvrcho-
leńım měśıčńı práce Senátu nad zákony
postoupenými Poslaneckou sněmovnou
a jehož pr̊uběh máte možnost sledovat
např. v televizi. Přij́ımaných zákon̊u
jsou deśıtky a skutečně neńı v silách
jednotlivce je všechny detailně nastudo-
vat. Proto se specializujeme na určité
oblasti, kde máme většinou vlastńı
zkušenosti. Takovou oblast́ı je pro mne
venkov a veřejná správa. Jsem ráda,
že mohu pracovat ve Stálé komisi
Senátu pro rozvoj venkova. Již rok této
komisi předsedám a tato práce mne
skutečně bav́ı a naplňuje. Jen škoda,
že nás opravdových ”venkovan̊u” je v
Senátu tak málo. Přesto se snaž́ıme
svým městským koleg̊um vysvětlovat,
že ośıdlený venkovský prostor je his-
torickým dědictv́ım této země a že je
potřeba venkov podporovat, nikoliv li-
kvidovat, že zemědělstv́ı je specifický
zp̊usob podnikáńı, jehož výsledek se ni-
kdy nedá předem vypoč́ıtat atd atd.
Je to mnohdy složité, ale věř́ım, že
užitečné.

Práci v Senátu si snaž́ım zpř́ıjemnit
i daľśımi aktivitami. Podařilo se mi tu

uspořádat výstavu paličkované krajky
vamberecké Krajkářské školy a také
dřevěných deskových obraz̊u panovńık̊u
a panovnic naš́ı regionálńı výtvarnice
Jarmily Haldové. Obě výstavy se velmi
ĺıbily. Letos jsem do Senátu pozvala 20
starostek z mého volebńıho obvodu –
jako zástupkyně vás všech a jako ženy,
které to maj́ı nejen ve svých funkćıch
hodně těžké.

Ptáte-li se, co pro vás mohu
konkrétńıho udělat, tak po pravdě
řečeno, na prvńı pohled toho mnoho
neńı. Neumı́m vozit z Prahy do regi-
onu kufry peněz – Senát nerozhoduje o
stáńım rozpočtu. Ale mohu poradit, jak
na peńıze dosáhnout prostřednictv́ım
r̊uzných programů a fond̊u. Senátor
nemá právo interpelovat členy vlády,
ale může jim psát ve spolupráci s vámi
dopisy s dotazy, na které oni muśı od-
povědět do 30 dn̊u. Senátor může dobře
sloužit např. i jako ”otv́ırač dveř́ı” do
r̊uzných institućı, zprostředkovat kon-
takty, informace atd. Mnoho lid́ı už
takto mých služeb využilo. Pro mne od
vás jsou pak ohromně cenné veškeré in-
formace, podněty a připomı́nky o tom,
jak zákony funguj́ı či nefunguj́ı v praxi,
kde ”bota tlač́ı“ a co by bylo dobré
změnit.

Ř́ıká se, že nejsem žádný politik.
Asi ne, pořád se snaž́ım d́ıvat se na
děńı očima ”obyčejného” člověka a hle-
dat v tom logiku a selský rozum.
Tady naráž́ım. Stále jsem nestrańık,
při hlasováńı se ř́ıd́ım svým nejlepš́ım
vědomı́m a svědomı́m.

Závěrem bych vám ráda poděkovala
za d̊uvěru, kterou mi často vyjadřujete
– ta mi moc pomáhá a v tom pražském
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prostřed́ı drž́ı při životě. Dı́ky vám stále
stoj́ım pevnýma nohama na zemi. Také
bych vám ráda popřála nejen s bĺıž́ıćımi
se Vánocemi a Novým rokem mnoho sil,
pevného zdrav́ı a pohody. A dobré v̊ule,
protože ”Kde je v̊ule, tam je i cesta!””

Vaše senátorka Václava Domšová
Společenské centrum, senátorská

kancelář
Panská 1492

516 01 Rychnov nad Kněžnou
e-mail: senat.domsova@tiscali.cz,

tel., fax: 494542420, mobil 602437741
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 BW – Stavitelství, s.r.o. 
 Resselovo náměstí 76;  537 01 CHRUDIM I
  

 
 
 
                    NOVÉ BYTY SE STÁTNÍ PODPOROU  
 
 
      V roce 2006se počítá se zahájením výstavby dotovaných družstevních bytů na základě Zákona o podpoře 
výstavby družstevních bytů ze státního fondu rozvoje bydlení. 
Nový dotační program nabízí tyto zásadní výhody:  
 
 

- přímou dotaci státu na výstavbu jedné bytové jednotky ve výši 100.000,- Kč 
- možnost úspory až 300.000,- Kč na bytovou jednotku využitím zvýhodněného úvěru, který je součástí 

programu podpory družstevního bydlení. 
 

 
Pro realizaci výstavby družstevních bytů s využitím zmíněného programu společnost BW – Stavitelství s.r.o. nabízí 
podporu obcím v administrativní, projekční i realizační části. V současné době má společnost připraveno několik 
studií bytových domů vhodných k realizaci uvedeným způsobem výstavby.V domech jsou bytové jednotky cca od 40 
do 80 m2 v pořizovacích cenách, tedy v cenách bez započetí výše uvedených výhod , cca od 700 tis do 1.500 tis Kč. 
Zároveň firma disponuje fundovanými zaměstnanci a externími spolupracovníky, kteří se dobře orientují ve zmíněném 
zákoně a nově založené družstvo připraví k podání žádosti o dotaci. 
 
Zákon č. 378/2005 Sb. o podpoře výstavby bytů má prováděcí vyhlášku, ze které tímto doplňujeme některé základní 
podmínky pro přiznání dotace: 

- Podpora se poskytuje bytovému družstvu za účelem pořízení bytů, které budou pronajímány členům 
družstva, kteří se na výstavbě finančně podílely. 

- Finanční prostředky nelze sdružit s prostředky jiné osoby. 
- Družstvo se musí do doby poskytnutí dotace stát vlastníkem pozemku. 
- K žádosti mimo jiné musí být doloženo územní rozhodnutí,projekt financování, výběrové řízení 

dodavatele stavby. 
- Člen družstva a budoucí nájemník se musí na financování stavby podílet vkladem min. 20% ceny 

bytové jednotky. 
- Bytový dům může mít čtyři až sedmnáct bytových jednotek. 

 
Pokud Vás zajímají bližší informace k uvedené problematice kontaktujte manažera našeho zakázkového oddělení na 
tel. 602 119 357 případně na adrese zakazka@bwstavitelstvi.cz. 
 
 
                              Se srdečným pozdravem 
 
                                                                                                                          Ing. Milan Bakeš 
                                                                                                                         ředitel společnosti 
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OREDO - informace

Kde je možné źıskat informace o
změnách j́ızdńıch řád̊u na Rychnovsku?

• Nové j́ızdńı řády jsou vyvěšeny na
autobusových zastávkách

• Spojeńı je možné vyhledat na
www.jizdnirad.cz

• Oficiálńı portál Ministerstva do-
pravy zveřejňuj́ıćı j́ızdńı řády au-
tobusových linek je na adrese por-
tal.idos.cz

• Přehledné j́ızdńı řády pro
vytǐstěńı jsou na www.oredo.cz
v sekci J́ızdńı řády → Nové j́ızdńı
řády autobusové dopravy od
11. 12. 2005 → Autobusové j́ızdńı
řády pro územı́ IREDO Rychnov-
sko (pozn. tyto j́ızdńı řády jsou
přehledové a neobsahuj́ı všechny
zastávky)

• Seznam linek na územı́ IREDO
- Rychnovsko (j́ızdńı řády v
oficiálńım formátu se všemi
zastávkami) jsou na
www.oredo.cz/cz/archiv/
/seznam linek.html

• Daľśı informace o systému
IREDO Rychnovsko:
www.oredo.cz v sekci IREDO
Rychnovsko

• Výtisky regionálńıch j́ızdńıch
řád̊u budou od ponděĺı
12. 12. 2005 v prodeji v au-
tobusech. Dále budou distri-
buovány na autobusová nádraž́ı,
železničńı stanice, informačńı
centra a daľśı prodejńı mı́sta.

Kam je možné zaśılat připomı́nky:

OREDO, Nerudova 104,
Hradec Králové, 500 02
jednosměrně na e-mail:

namety@oredo.cz
v pracovńı dny od 9 do 14 hod. je
možné volat na tel. 731 001 008

OREDO - tarif

OREDO spoušt́ı nový
integrovaný tarif na Rychnovsku!

Od 1.1.2006 bude na Rychnovsku
spuštěn integrovaný tarif IREDO, který
umožńı cesty s přestupem na jednu
j́ızdenku a to vlakem i autobusem. Tarif
IREDO nab́ıdne také cenově výhodné
týdenńı a měśıčńı j́ızdenky.

Autobusem i vlakem na jednu
j́ızdenku

Integrovaný tarif IREDO (Integro-
vaná REgionálńı DOprava) již nyńı
funguje na Broumovsku a Náchodsku.
Umožňuje cestuj́ıćım využ́ıvat stejnou
j́ızdenku pro autobusy i vlaky. V
mı́stńıch autobusech plat́ı výhradně ta-
rif IREDO, na železnici si cestuj́ıćı
může vybrat, zda použije tarif IREDO
nebo tarif Českých drah.

Ing.Vladimı́r Záleský, jednatel
krajské společnosti OREDO, která je
organizátorem regionálńı dopravy v
Královéhradeckém kraji, uvád́ı: ”Ta-
rif IREDO se osvědčil, počet ces-
tuj́ıćıch na integrovaném územı́ se
zvýšil. Od 1. ledna 2006 bude vytvořen
nový integrovaný systém IREDO Rych-
novsko v okoĺı měst Rychnov nad
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Kněžnou, Kostelec nad Orlićı a ob-
lasti Orlických hor.” a dodává: ”In-
tegrované systémy IREDO Rych-
novsko a IREDO Náchodsko budou
zat́ım fungovat odděleně. Do budoucna
poč́ıtáme s jejich propojeńım a daľśım
rozšǐrováńım.”

Stejná cena j́ızdného při př́ımé
cestě i s přestupem

Zavedeńı nového tarifu souviśı s
optimalizaćı dopravńıho systému - od
11. prosince 2005 plat́ı na celém Rych-
novsku nové autobusové j́ızdńı řády.
Počet spoj̊u se zvýšil přibližně o 50%,
byly zavedeny nové spoje v dopo-
ledńıch hodinách, večer, i o v́ıkendu.
Zároveň s t́ım byly změněny některé
trasy spoj̊u a v některých př́ıpadech je
nutno přestupovat. S t́ım byla dosud
spojena vyšš́ı cena j́ızdného.

Od 1. ledna 2006 tato nesprave-
dlnost skonč́ı. Vı́ce sdělil Ing. Pavel
Matouš, hlavńı technolog společnosti
OREDO: ”V běžném tarifu muśı ces-
tuj́ıćı za to, že nemá př́ımé spojeńı,
ještě platit peńıze nav́ıc. V tarifu
IREDO je cena vždy stejná - při př́ımé
cestě i při cestě oklikou.”

Jak tarif IREDO funguje

Územı́ Rychnovska bylo rozděleno
do 64 tarifńıch zón. J́ızdenku IREDO je
možné vydat, pokud počátečńı i ćılová
zastávka cestuj́ıćıho lež́ı v některé
ze zón integrovaného systému. Cenu
j́ızdného mezi zónami lze zjistit z
tarifńıch map, které jsou vyvěšeny
na všech autobusových zastávkách a
železničńıch stanićıch a zastávkách. Na
této mapě cestuj́ıćı okamžitě vid́ı, kolik
ho bude j́ızdenka stát.

Cena j́ızdného mezi dvěma zónami
je vždy stejná, cestuj́ıćı může použ́ıt
nejkratš́ı, nejrychleǰśı nebo nejpoho-
dlněǰśı trasu podle jeho potřeb a může
během cesty libovolně přestupovat. Je-
diným pravidlem pro cesty oklikou je,
že cestuj́ıćı nesmı́ proj́ıždět zónou s
vyšš́ı cenou, než je zóna, do ńıž si za-
koupil j́ızdenku.

J́ızdenky IREDO je možné zakou-
pit u řidiče autobusu, ve výdejnách
j́ızdenek na nádraž́ı nebo u pr̊uvodč́ıho
ve vlaku. V autobusech plat́ı na inte-
grovaném územı́ pouze tarif IREDO.
Na železnici si cestuj́ıćı může vybrat,
zda použije tarif IREDO nebo tarif ČD,
který ale plat́ı pouze ve vlaćıch.

Při cestě autobusem mimo integro-
vané územı́ obdrž́ı cestuj́ıćı klasickou
j́ızdenku dle kilometrického tarifu.

Seznam zastávek a zón, ta-
rifńı mapy a tarifńı matice
jsou zveřejněny na Internetu v
sekci IREDO Rychnovsko, viz.:
www.oredo.cz/cz/iredo rk.html.

Které spoje budou zařazeny do
IREDO

Do systému IREDO Rychnovsko
budou na integrovaném územı́ zařazeny
všechny mı́stńı a vybrané dálkové spoje
společnost́ı AudisBus a ČSAD Úst́ı nad
Orlićı a všechny vlaky Českých drah.
J́ızdenky IREDO budou uznávány
také v autobusech společnost́ı Connex
Východńı Čechy, OSNADO a CDS.

J́ızdenky IREDO nebudou platit
na dálkových linkách Praha-Jeseńık a
Praha-Ostrava a na spoj́ıch, které do-
pravci provozuj́ı jako sezónńı komerčńı
dopravu, např. př́ımé skibusy Hradec
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Králové-Deštné nebo Hradec Králové-
Ř́ıčky. V úseku Týnǐstě nad Orlićı -
Hradec Králové bude tarif IREDO pla-
tit pouze ve vlaćıch Českých drah, v au-
tobusech v tomto úseku plat́ı běžný ki-
lometrický tarif.

Výhodné týdenńı a měśıčńı
j́ızdenky

Tarif IREDO nab́ıdne pravidelným
cestuj́ıćım možnost výrazných slev.
Cena sedmidenńı j́ızdenky bude 9-
násobkem jednoduchého j́ızdného,
cena třicetidenńı j́ızdenky pak jeho
32- násobkem. Tyto časové j́ızdenky
umožńı libovolné cestováńı po zvolené
trase po celou dobu platnosti j́ızdenky.

Př́ıklad použit́ı integrované dopravy
IREDO uvád́ı Ing. Pavel Matouš:
”Např́ıklad cestuj́ıćıho mezi Kostelcem
nad Orlićı a Rychnovem nad Kněžnou
bude obyčejné j́ızdné stát 15 Kč. Cena
třicetidenńı j́ızdenky zde bude 480 Kč.
Bude platit v autobusech přes Tutleky i
přes Vamberk, dále bude možné na stej-
nou j́ızdenku cestovat také vlakem přes
Častolovice. Cestuj́ıćı tak za nižš́ı cenu
źıskaj́ı větš́ı nab́ıdku spoj̊u.”

Śıt’ové j́ızdenky: cestováńı po celý
den za 100 korun

Daľśı výhodnou nab́ıdkou tarifu
IREDO Rychnovsko bude možnost
zakoupeńı tzv. jednodenńı śıt’ové
j́ızdenky. Tato j́ızdenka umožňuje jeden
den libovolně cestovat na celém územı́
integrované dopravy IREDO Rychnov-
sko. Cena jednodenńı śıt’ové j́ızdenky
pro jednu osobu bude 100Kč.

Daľśı výhodnou nab́ıdkou bude jed-
nodenńı skupinová j́ızdenka, na ńıž
bude moci cestovat až 5 osob, z toho
nejvýše 2 dospěĺı. Tato j́ızdenka bude
výhodná předevš́ım pro rodiny s dětmi.
Cena jednodenńı skupinové j́ızdenky
bude 200 Kč.

Śıt’ové j́ızdenky IREDO jsou
vydávány podle stejných pravidel jako
ostatńı j́ızdenky IREDO - je možné je
zakoupit v autobusech a ve výdejnách
j́ızdenek v železničńıch stanićıch.

Př́ıklad použit́ı śıt’ových j́ızdenek
IREDO uvád́ı Ing. Pavel Matouš:
”Śıt’ová j́ızdenka IREDO se vyplat́ı
např́ıklad už při jedné cestě do Hradce
Králové a zpět. Obdobně si śıt’ovou
j́ızdenku IREDO mohou zakoupit ces-
tuj́ıćı např. na nádraž́ı v Hradci Králové
a použ́ıt ji na jednodenńı výlet do ob-
lasti Orlických hor.”

Tisková zpráva OREDO s.r.o.
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Kvasinský zpravodaj
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